
بـــر اســـاس گـــزارش وزارت بهداشـــت، درمان 
و آمـــوزش پزشـــکی، ســـالانه در کشـــور بیش از 
یـــک میلیـــون و ۴۰۰ هزار نـــوزاد به دنیـــا می آید 
که اگـــر احتمال بـــروز اختلال ســـندروم داون 
در میـــان آنان یـــک در ۸۰۰ تولـــد در نظر گرفته 
شـــود، بروز ســـندروم داون در بین حدود ۱۷۵۰ 
نوزاد محتمل اســـت. در ماده ۵۳ قانون جوانی 
جمعیـــت آمده اســـت: »آزمایـــش غربالگری و 
تشـــخیص ناهنجاری جنین صرفاً به درخواست 
یکی از والدین و با تشـــخیص پزشک متخصص 
مبنی بـــر احتمال قابل توجه، نســـبت به وجود 
عارضـــه جـــدی در جنین یـــا خطر جانـــی برای 
مـــادر یـــا جنین یـــا احتمـــال ضرر جـــدی برای 

ســـلامت مـــادر یـــا جنیـــن در ادامه بـــارداری، 
مبتنی بر منابـــع معتبر علمی تجویز می شـــود، 
مشـــروط بـــر آنکـــه احتمـــال ضـــرر آزمایـــش 
غربالگری و تشـــخیص ناهنجاری حســـب مورد 
ذکر شـــده از احتمـــال یا محتمل ضرر نســـبت 
بـــه جنین و مادر نباشـــد. همچنیـــن والدین یا 
پزشـــک احتمال عقلایی ســـقط در اثر آزمایش 

غربالگری و تشـــخیص ناهنجـــاری را ندهند.«
ایـــن درحالـــی اســـت که چنـــدی پیـــش عضو 
هیـــأت مدیـــره انجمن ژنتیـــک پزشـــکی ایران 
و دانشـــیار دانشـــگاه علـــوم پزشـــکی اصفهان، 
تصمیـــم وزارت بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش 
پزشـــکی مبنی بر توقـــف صدور مجـــوز تولید و 
واردات کیت هـــای غربالگری ســـه ماهه اول را 
عجیب و شـــوک آور توصیف کـــرد و گفت: »این 
تصمیـــم غیرکارشناســـی منجر بـــه محدودیت 
بیشـــتر جامعه برای انجـــام غربالگـــری جنین 

می شـــود که در نتیجه خطر تولد نوزادان مبتلا 
به ناهنجاری ها و بیماری هـــای ژنتیکی افزایش 

خواهـــد یافت.«
بعد از انتشـــار این اظهارنظر، پـــدرام پاک آیین، 
ســـخنگوی وزارت بهداشـــت، درمان و آموزش 
پزشکی، در واکنش به برخی شایعات در فضای 
مجازی گفت: »هیـــچ محدودیت جدیدی برای 
تولیـــد و توزیـــع کیت هـــای غربالگـــری جنین 
ایجـــاد نشـــده و اســـتانداردهایی کـــه پیـــش از 
ایـــن به منظـــور کنتـــرل کیفی کیت هـــا اعمال 

می شـــد، کماکان رعایت می شـــود.«
وی با اشـــاره به ایـــن موضوع کـــه از نظر وزارت 
بهداشـــت، درمان و آموزش پزشکی غربالگری 
جنین با رعایت اســـتانداردها ممنوع نیســـت، 
گفـــت: »غربالگـــری مطابـــق قانـــون و نظـــر 
متخصصان استانداردســـازی شـــده اســـت و در 
حال حاضـــر کیت هـــای تشـــخیصی غربالگری 

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

محدودیتی برای توزیع کیت های غربالگری نیست

پیگیری خبــر

بـــا دقت کافـــی در اختیـــار مردم قـــرار می گیرد 
و کمـــاکان بـــرای کمـــک بـــه ســـلامت مـــادر و 
جنیـــن، از توزیـــع کیت هـــای غیراســـتاندارد و 
غیردقیق جلوگیری می شـــود. هیچ محدودیت 
جدیـــدی نـــه در حـــوزه تولیـــد و نـــه در زمینـــه 
واردات کیت هـــای غربالگـــری ایجـــاد نشـــده 
اســـت. بنابرایـــن رویه ســـابق با توجـــه به لزوم 
کنترل کیفـــی کیت ها و اســـتفاده از کیت های 
با ضریـــب دقت کافـــی کماکان جاری اســـت.«
ضـــا  ر حمید  ، ع ضـــو مو همیـــت  ا بـــر  بنـــا 
وزارت  ژنتیـــک  بـــورد  دبیـــر  خرم خورشـــید 
بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش پزشـــکی در این 
خصـــوص بـــه ایرنـــا گفـــت: »در برنامه هـــای 
غربالگـــری جنیـــن دو شـــاخص حساســـیت و 
اختصاصی بودن به عنوان شـــاخص های اصلی 
شـــناخته می شـــود و از آنجـــا کـــه برنامه هـــای 
غربالگری در ســـطح کل جامعه انجام می گیرد، 
این دو شـــاخص باید توســـط وزارت بهداشـــت 
یک کشـــور تعییـــن و به مراکـــز انجـــام دهنده 
ابلاغ شـــود. تعیین این دو شـــاخص به عوامل 

متعـــددی مانند امکانـــات، هزینه هـــا و عوامل 
دیگـــر در یـــک جامعه بســـتگی دارد، در کشـــور 
مـــا غربالگـــری ناهنجاری هـــای کروموزومی در 
 Combined( دو زمان ســـه ماهه اول بارداری
 Quadruple( و ســـه ماهه دوم بارداری )Test
test( بـــرای مادر باردار می تواند انجام شـــود.«
افـــزود: »اکنـــون در کشـــور  ایـــن متخصـــص 
رد  ا مـــو ر  د جنیـــن  ی  لگـــر با غر ی  تســـت ها
اصلـــی همچـــون غربالگـــری ناهنجاری هـــای 
کروموزومـــی، غربالگری مســـمومیت بارداری، 
غربالگـــری آناتومیـــکال جنیـــن و نقـــص لولـــه 
عصبـــی و غربالگـــری ناهنجاری هـــای قلبـــی 
جنیـــن بـــا انجـــام اکوکاردیوگرافـــی جنیـــن در 
طـــول زمان بـــارداری مـــادر انجام می شـــود. بر 
اســـاس اصول اخلاق پزشـــکی، پزشک موظف 
اســـت آگاهی هـــای لازم را بـــه زوجیـــن در مورد 
ناهنجاری هـــای کروموزومـــی در جنیـــن ارائـــه 
دهـــد و انجام آزمایش در این زمینه بســـتگی به 
تمایـــل آنها داشـــته و وقتی جنین بیمار اســـت 
مـــادر را نمی توان مجبور به انجام ســـقط کرد.«
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حدود 9۰۰ هزار 
نفر از کودکان ۵ 

الی 6 ساله در 
حال گذراندن 

دوره پیش 
دبستانی یک 
ساله هستند

900
هزار نفر

وزیر آموزش و پرورش در حاشیه جلسه هیأت دولت اعلام کرد

لغو مجوز یا تعطیلی موقت هزار مدرسه متخلف در دریافت شهریه
صادق ذوفن، دبیر رویداد ملی یارستان کودکستان در گفت و گو با »ایران«:

محتوای واحد آموزشی برای کودکان پنج تا شش ساله تولید می شود
بر اســـاس آمار ســـازمان تعلیم و تربیت کودک، حدود 9۰۰ هزار نفـــر از کودکان ۵ 
الی 6 ســـاله در حال گذراندن دوره پیش دبســـتانی یک ســـاله هســـتند. امسال 
اولین ســـالی است که قرار است کودکســـتان ها با مجوز سازمان تعلیم و تربیت، 
فعالیت خود را آغاز کنند. این در حالی اســـت که همچنان بسیاری از خانواده ها 

از نبـــود محتوای واحد برای آموزش در ایـــن دوره انتقاد دارند.
برای برطرف شـــدن همین انتقادها بود که  سازمان تعلیم و تربیت کودک که متولی 
اصلی کودکان زیر هفت ســـال در کشـــورمان است، سال گذشته فاز اول رویداد ملی »یارســـتان کودکستان« را  برای معرفی محتوای 
آموزشـــی و تربیتی مناســـب کودکســـتان ها برگزار کرد. رویدادی که هدف از برگزاری آن، ارائه محتوایی واحد بـــرای آموزش در این 
دوره بـــود. روز گذشـــته اختتامیه دومین رویداد ملی یارســـتان کودکســـتان با حضور وزیـــر آموزش و پرورش و رئیس ســـازمان ملی 
تعلیم و تربیت کودک، برگزار شـــد. دومین رویداد یارســـتان کودکســـتان که در ۲۳ بهمن ماه شـــروع به کار کرد، اکنون به ایســـتگاه 
پایانی خود رســـیده اســـت. از ۲۳ بهمن ماه، تولیدکنندگان و متولیان امور کودک می توانســـتند تولیدات خـــود را در معرض داوری 
قـــرار دهند. در این رویداد تمام محصولات مورد تایید ســـازمان تعلیم و تربیت کودک یک جا تجمیع شـــد و دیـــروز در اختتامیه آن 
جوایزی به محصولات با کیفیتی که مورد تایید ســـازمان تعلیم و تربیت کودک قرار گرفته اند، اهدا شـــد. صادق ذوفن، دبیر اجرایی 
رویداد یارســـتان کودکســـتان، در افتتاحیه این رویداد ضمن اشـــاره بـــه بهانه بودن جوایز برای دیده شـــدن محصـــولات به »ایران« 
گفـــت: »هدف اصلی از شـــرکت در این رویـــداد مورد توجه قـــرار گرفتن محصولات، جذب ســـرمایه گذار و دیده شـــدن محصولات 

و شـــبکه سازی اســـت تا محصولات به تولید انبوه برســـند. جایزه بهانه ای اســـت تا به فعالان حوزه بگوییم شـــما دیده شده اید.«

وزیر آموزش و پرورش روز گذشـــته در حاشـــیه جلســـه هیأت دولـــت و در جمع 
خبرنگاران با اشـــاره به اینکه دو روز قبل تصویب شـــد که از کاغذ داخلی استفاده 
کنیـــم، اظهار داشـــت: برای اولین بار اســـت کـــه در این دولت تمـــام کاغذمان را 
از داخـــل تأمیـــن می کنیم، امید اســـت بتوانیم این مســـیر را ادامـــه دهیم و این 

کار بزرگی است. 
بـــه گزارش ایرنـــا، رضا مراد  صحرایـــی گفت: در کشـــور ۷۰ هزار تـــن کاغذ مصرف 

می شـــود که ۵۰ هزار تـــن آن را آمـــوزش و پرورش مصـــرف می کند. 
صحرایـــی درباره شـــهریه مـــدارس نیـــز توضیح داد: اگر مدرســـه ای بیـــش از مقدار تعیین شـــده شـــهریه دریافت کنـــد، اولیا 
می تواننـــد شـــکایت خـــود را اعلام کنند تا پیگیری شـــود. چند مرکـــز در دولت قبل مجوز داشـــتند که با دلار شـــهریه بگیرند. 
اینهـــا مدارس تطبیقی هســـتند و دانش آمـــوزان آنها هم خارجی اند. این موضوع تســـری داده شـــده که غیرقانونی اســـت. ما 
هـــم بجد دنبال آن هســـتیم که ایـــن را برگردانیم و اگـــر تخلف کرده باشـــند حتماً مدرســـه را پلمب می کنیـــم. در این دولت 

بالـــغ بـــر یک هزار مدرســـه را لغو مجوز یا دســـتور تعطیلی موقتشـــان را صـــادر کرده ایم. 
وزیـــر آموزش و پرورش همچنین گفت: رتبه بندی معلمـــان و موضوع صدور احکام جدید مبتنی بـــر نتایج اعتراضات از هفته 
آینده آغاز می شـــود و کســـانی که اعتراض شـــان وارد شـــده اســـت رتبه شـــان ارتقا می یابد و رتبه جدید می گیرند.  وزیر آموزش 
و پـــرورش دربـــاره این ادعا که بـــرای دانش آموزان زیر ۱۸ ســـال در زمینه عفاف و حجاب جرم انگاری شـــده اســـت، گفت: این 

موضـــوع را نه شـــنیده ام و نه خبـــر دارم. در لایحه دولت چنین چیزی نیســـت و بحث جرم انگاری نداشـــت، بلکه تخلف بود.

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر تهران در گفت و گو با »ایران«:

نظارت حداکثری می تواند جلوی تکرار تجربه تلخ خلازیر را بگیرد

روز یکشـــنبه ۱۵ مردادمـــاه خبرهایـــی 
از تخریـــب چند ســـاختمان نیمه ســـاز 
در خلازیـــر واقـــع در منطقـــه ۱9 تهران 
بـــا اضافه شـــدن خبـــر جـــان باختن ۲ 
نیـــروی پلیـــس، ۲ نیـــروی شـــهرداری 
و یـــک مـــرد میانســـال در جریـــان این 
تخریب، توجهـــات را به خود جلب کرد؛ 
موضوعـــی کـــه منجر به متوقف شـــدن 
عملیـــات تخریب این ســـاختمان های 
روزه  چنـــد  توقـــف  شـــد.  غیرمجـــاز 
عملیـــات، صـــدای برخـــی از اعضـــای 
شـــورای شـــهر را درآورد. آنـــان از اقـــدام 
شـــهرداری تهران در خلازیر دفاع کرده 
و بـــر ادامه تخریـــب ساخت و ســـازهای 

غیرمجـــاز تأکیـــد کردنـــد. به هـــر حال 
کار تخریب ساخت و ســـازهای غیرمجاز 
خلازیر از روز گذشـــته از سر گرفته شد؛ 
موضوعـــی کـــه به نظـــر می رســـد باید با 
برنامه ریزی درســـت تر و ایمنـــی بالاتری 

نســـبت به گذشـــته انجام شـــود.
جعفـــر بندی شـــربیانی، عضـــو هیـــأت 
رئیســـه شـــورای اســـلامی شـــهر تهران 
دراین بـــاره بـــه خبرنگار »ایـــران« گفت: 
برخورد بـــا ساخت وســـاز غیرمجـــاز به 
عهده شـــهرداری اســـت و نباید به دلیل 
وقوع یـــک حادثـــه آن را متوقـــف کرد. 
معتقـــدم قطعـــاً بایـــد مســـببین اتفاق 
تلخ خلازیر توســـط کمیته ای که شورای 
اسلامی شـــهر تهران تعیین کرده است، 
شناســـایی و اعلام شوند و با آنها برخورد 

جدی صـــورت بگیرد.
ایـــن عضـــو کمیســـیون شهرســـازی و 
معماری اظهار داشـــت: قطعاً شهرداری 
باید بـــا توجـــه به تجربـــه تلخـــی که در 
ماجـــرای تخریـــب ساخت وســـازهای 

غیرمجـــاز در خلازیر داشـــته اســـت، با 
ســـطح بالایـــی از ایمنی به قلـــع و قمع 
ســـاختمان های غیرمجـــاز ادامـــه دهد 
و بـــا سوء اســـتفاده کنندگان برخـــورد 

شـــدید شود.
وی گفت: باید با کســـانی که با استفاده 
از کوچک تریـــن فرصتـــی بـــه دنبـــال 
مال انـــدوزی از جـــان مـــردم هســـتند 
و برایشـــان اهمیتـــی نـــدارد افـــرادی که 
بـــا زحمـــت زیـــاد خانـــه ای را خریداری 
می کننـــد قرار اســـت در ســـاختمانی با 
چه کیفیتی زندگی کنند، برخورد شـــود 
و کاری کـــرد کـــه افـــراد ســـودجو از این 
پـــس در مخیله شـــان هـــم نگنجـــد که 
از مشـــکلات مالی مردم سوء اســـتفاده 

. کنند
بندی شربیانی با اشاره به اینکه تخریب 
حوزه ای تخصصی اســـت، اظهار داشت: 
روش های تخریب مختلفـــی وجود دارد 
و حتی میزان ســـرعت تخریـــب و دقت 
آن هـــم در ســـاختمان های مختلـــف با 

یکدیگر متفاوت است و در این موضوع 
باید به صـــورت کاملاً تخصصی رفتار کرد 
تا شـــاهد وقوع چنین حوادثی نباشیم.
عضـــو هیأت رئیســـه شـــورای اســـلامی 
شـــهر تهـــران یـــادآور شـــد: بایـــد بنا بر 
شـــرایط ســـاختمان و ســـازه و نوع مواد 
به کار رفته و میـــزان مقاومت آن، روش 
تخریب خاصی در نظر گرفت تا تخریب 

ســـاختمان ها کاملاً ایمن باشـــد.
وی اظهار داشت: در مجموع در خلازیر 
بایـــد ۲۷۰ پلاک که به صـــورت غیرمجاز 
ســـاخته شـــده اند و همـــه آنهـــا ناایمن 
هســـتند و مشـــخص نیســـت بـــر چـــه 
اساسی ســـاخته شده اند، تخریب شود. 
عضو کمیســـیون شهرســـازی و معماری 
جلوگیـــری  بـــرای  معتقـــدم  افـــزود: 
ساخت و ســـاز  مافیـــای  فعالیـــت  از 
غیرمجـــاز بایـــد نظـــارت بـــه حداکثـــر 
خود برســـد تـــا زمینه و فرصـــت چنین 
سوء اســـتفاده هایی بـــه افراد ســـودجو 
داده نشـــود. همچنین باید با شـــبکه یا 

افـــرادی کـــه در بدنه شـــهرداری بـــا این 
کار فســـادآمیز همکاری می کنند برخورد 
شـــود، چون قطعـــاً آنها هم یـــک وجه از 

ایـــن قضیـــه بوده اند.
نهادهایـــی  همـــکاری  خواســـتار  وی 

همچـــون فراجـــا و قـــوه قضائیـــه بـــا 
معتقـــدم  و گفـــت:  شـــهرداری شـــد 
همـــکاری ایـــن نهادهـــا در بازدارندگـــی 
از ساخت وســـازهای غیرمجـــاز بســـیار 

تأثیرگـــذار خواهـــد بـــود.

قوه قضائیه، 
دولت و 
مجلس 

شورای 
اسلامی 

متفق القول 
هستند که 

هیچ فردی از 
مسیر تقلب 

وارد دانشگاه 
نشود و ما 

پای امانتی 
که مردم بر 
دوش مان 

گذاشته اند، 
هستیم

روش های 
تخریب 

مختلفی 
وجود دارد و 
حتی میزان 

سرعت 
تخریب و 
دقت آن 

هم در 
ساختمان های 

مختلف 
با یکدیگر 

متفاوت 
است و در 

این موضوع 
باید به 

صورت کاملاً 
تخصصی 
رفتار کرد

سلامت

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

کمبود سرم و دارو نداریم

وزیر بهداشـــت، درمان و آموزش پزشـــکی، در حاشیه 
جلســـه هیأت دولت در جمع خبرنـــگاران، از افزایش 
ذخایر دارویی در کشـــور خبرداد و گفت: مشکل تهیه 
سرم که ســـال گذشـــته رخ داده بود، امســـال به طور 
کامل برطرف شده اســـت و با توجه به هماهنگی های 
ایجاد شـــده بیـــن وزارت بهداشـــت، ســـازمان برنامه 
و بودجـــه و بانـــک مرکزی، بابـــت تأمیـــن ارز واردات 
دارو و تأمیـــن دارو مشـــکلی نخواهیم داشـــت. بهرام 
عین اللهـــی با اشـــاره به ســـفرهای اربعین بیـــان کرد: 
اتبـــاع خارجی که بـــرای زیـــارت اربعین از ایـــران عبور 

می کننـــد، باید واکســـن کرونا تزریق کرده باشـــند.

بهره مندی 33 میلیون ایرانی 
از خدمات بخش خصوصی با تعرفه دولتی

بنـــا بـــر اعـــلام وزارت بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش 
پزشـــکی، هفـــت میلیـــون ایرانـــی کـــه در ســـه دهک 
اول جامعـــه قـــرار دارند از ایـــن پـــس می توانند همه 
خدمـــات بســـتری و ســـرپایی در بخش دولتـــی را به 
صـــورت رایگان دریافـــت کنند. حـــال در خبر دیگری 
که از ســـوی مدیرعامل ســـازمان بیمه ســـلامت ایران 
مطرح شـــده اســـت، برخـــی بیمه شـــدگان می توانند 
به خدمـــات درمانی بخش خصوصی بـــا تعرفه دولتی 
دسترســـی داشـــته باشـــند. محمـــد مهـــدی ناصحی 
مدیرعامـــل ســـازمان بیمـــه ســـلامت ایـــران، در این 
باره بـــه خبرگـــزاری صدا و ســـیما گفـــت: »قانونگذار 
فرصتی برای جمعیت بیمه شـــدگان دو صندوق بیمه 
روستاییان -عشـــایر و بیمه همگانی فراهم کرده است 
تـــا جمعیتـــی بیش از ۳۳ میلیـــون نفر که تـــا کنون از 
خدمـــات بخـــش خصوصی محـــروم بودنـــد، بتوانند 
بـــدون نظام ارجـــاع از خدمـــات بخـــش خصوصی با 
تعرفـــه دولتـــی بهره مند شـــوند. قانـــون بودجه ۱۴۰۲ 
دسترســـی این افـــراد را بـــه بخش خصوصـــی در نظر 
گرفته اســـت و در شـــهر هایی که امکانـــات در بخش 
دولتی کم اســـت می تواند کمک حال بیماران باشـــد 
و تـــا زمانی که نظام ارجاع تکمیل شـــود این آیین نامه 

مشـــکلات بیماران را کاهـــش می دهد.«

63 بسته خدمتی برای بیماران خاص
مهـــدی رضایی معـــاون بیمه و خدمات ســـازمان بیمه 
ســـلامت با اشـــاره به اینکه تا کنون یـــک میلیون و ۵۰ 
هزار بیمار خاص در صندوق بیماران خاص و ســـخت 
درمان تحت پوشـــش قـــرار گرفته اند، گفـــت: »یکهزار 
و 6۰۰ میلیـــارد تومـــان، در ۴ ماه ابتدایی امســـال، برای 
پوشـــش هزینه های بیمـــاران خاص و ســـخت درمان 
پرداخت شده اســـت.« به گفته معاون بیمه و خدمات 
ســـازمان بیمه ســـلامت، در بخش هـــای دارویی، پرتو 
پزشـــکی و خدمات آزمایشـــگاهی بیشـــترین خدمات 
ارائه شـــده کـــه ۷۵ درصد اســـت خدمـــات مربوط به 
بخش دارویی اســـت. 6۳بســـته خدمتی هـــم در این 
صنـــدوق بـــرای این بیمـــاران تعریف شـــده اســـت که 
بیمـــاران مبتـــلا بـــه ســـرطان،  ام اس و هموفیلـــی به 
ترتیب بیشـــترین خدمات را از صندوق بیماران خاص 

و ســـخت درمان دریافـــت کرده اند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
تأکید کرد

ضرورت ایجاد زیرساخت برای 
ساماندهی پسماندهای بیمارستانی

رئیس دانشـــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در اولین 
جلســـه کمیته صیانت از حقوق مردم در ســـلامت، با 
اشـــاره به اینکـــه همـــه پســـماند های بیمارســـتان ها 
عفونی نیستند، گفت: طبق اســـتانداردهای جهانی، 
پســـماندهای عفونی یک بیمارســـتان جنرال حداکثر 
۱۰ درصـــد اســـت. علیرضا زالی با تأکید بـــر اینکه طبق 
دســـتورالعمل ها تمـــام پســـماندهای بیمارســـتان ها 
تفکیـــک و بی خطر می شـــوند، افـــزود: به طـــور کلی 
بیمارســـتانی،  اعتباربخشـــی  ســـنجه های  از  یکـــی 
سیســـتم بی خطرسازی پســـماند بیمارســـتان است؛ 
بنابرایـــن بایـــد بـــا ایجـــاد زیرســـاخت های قوی تـــر 
پســـماندهایی که در مبدأ تفکیک می شـــود در مسیر 

و در مقصد هم ســـاماندهی شـــود.

امـــا ایـــن انتظار هـــم وجـــود دارد که 
تغییـــر  از جملـــه  جلـــوی تخلفاتـــی 
رشـــته یک شـــخص از دامپزشـــکی و 
رشـــته های دیگر بـــه پزشـــکی گرفته 
شـــود، توضیـــح داد: در کنکـــوری که 
دی مـــاه ســـال گذشـــته برگزار شـــد، 
حـــدود 69 مـــورد تجهیـــزات تقلـــب 
شناســـایی و گرفتـــه شـــد. همچنین 
در کنکـــور تیرماه ســـال جاری حدود 
۳۰۵ مـــورد تجهیـــزات تقلـــب گرفته 
شـــد. در هر دو آزمون از مسیر ماده ۱۱ 
که بررســـی های فنی است حتی یک 
نفر متقلب شـــبکه ای کشـــف نشـــد. 

و  ت  تخلفـــا ز  ا ســـته  د یـــن  ا ی  و
جابه جایی رشـــته به ســـمت پزشکی 
را مربوط به ســـال های قبل دانســـت 
بـــا تقلب هـــا و  و گفـــت: در رابطـــه 
تخلف های پیـــش از ایـــن باید گفت 
که اینها دعواهای ســـال های گذشته 
اســـت. در بحث اینکه چه کســـی در 
چه رشـــته ای اکنون درس می خواند، 
کســـی  هیـــچ  ســـنجش  مســـیر  ز  ا
روی صندلـــی کـــه حـــق اش نیســـت 
نمی نشـــیند. در ایـــن میـــان امـــا در 
مســـیر تقســـیم صندلی های خوب و 
متوســـط میان داوطلبان، قانون هم 

حکم هایی دارد و مـــا نیز طبق قانون 
عمـــل خواهیم کـــرد که متناســـب با 
منطقه یـــک، دو و ســـه اســـت. اینها 
بـــا هم قابـــل رقابت نیســـتند. در هر 
منطقـــه ای بـــا یـــک شـــکل متفـــاوت 

عمـــل خواهنـــد کرد. 
رئیـــس ســـازمان ســـنجش آمـــوزش 
کشـــور همچنیـــن گفـــت: در آزمـــون 
تیرمـــاه، کمتر از ۴۰ نفـــر از داوطلبانی 
یـــا  لـــی  فضو ن  مـــو ز آ حیـــن  کـــه 
شیطنت هایی کرده بودند شناسایی 
شـــدند که باید مجـــدداً وضعیت آنها 

بررســـی شود.

 رئیس سازمان سنجش آموزش کشور 
در جلسه اعلام اسامی نفرات برتر کنکور:

پای حقوق مردم ایستاده ایم

صبح روز گذشـــته ۲۵ مرداد، نشست 
خبـــری رئیـــس ســـازمان ســـنجش 
آمـــوزش کشـــور بـــه منظـــور اعـــلام 
رتبه های برتر کنکور سراســـری برگزار 
شد. عبدالرســـول پورعباس با اعلام 
نتایج کنکور سراســـری گفت: نتایج 
اولیـــه آزمون سراســـری ســـال ۱۴۰۲، 
جمعـــه ۲۰ مرداد ماه جـــاری از طریق 
ســـایت ســـازمان ســـنجش آمـــوزش 

کشـــور اعلام شد.
گـــروه  در  ســـه  تـــا  یـــک  رتبه هـــای 
آزمایشـــی علوم ریاضـــی و فنی، علی 
رضایـــی از تهـــران، مســـیحا باقـــری 
ج و علـــی منصوریـــان از  تنهـــا از کـــر

کرمانشـــاه، هســـتند.
در گـــروه آزمایشـــی علـــوم تجربـــی، 
پرهام مصطفـــوی از اصفهان، محمد 
قانـــع از یـــزد و آوا شـــهریاری از تهران 

رتبه های یک تا ســـه را کسب کردند.
در گـــروه آزمایشـــی علـــوم انســـانی، 
مهـــدی نیکوکار از اســـفراین، علیرضا 
بابایـــی از تهـــران و ملیـــکا حاجی لـــو 
از تهـــران رتبـــه یک تا ســـه را کســـب 

. ند کرد
پویـــان  هنـــر،  آزمایشـــی  گـــروه  در 
جمیلـــی از تهـــران، فـــرزاد دهقـــان 
بنادکـــی از یـــزد و فاطمـــه جعفـــری 
ندوشـــن از یزد، رتبه های یک تا ســـه 

را کســـب کردنـــد.
در گروه آزمایشـــی زبان های خارجه، 
مهرداد اولیایـــی از خرم آباد، علیرضا 
کرمـــی از اصفهان و فریمـــا صانعی از 
کرمان رتبه های یک تا ســـه هســـتند. 

براساس تعاملی که داریم
از حقوق مردم دفاع می کنیم

در ایـــن نشســـت خبـــری، پورعباس 
از  یکـــی  پرســـش  بـــه  واکنـــش  در 
خبرنـــگاران مبنی بر ســـرانجام حکم 
دیـــوان عدالت اداری دربـــاره انفصال 
از خدمـــت خـــود، توضیـــح داد: قوه 
قضائیـــه، دولـــت و مجلس شـــورای 
اســـلامی متفق القـــول هســـتند کـــه 

هیـــچ فـــردی از مســـیر تقلـــب وارد 
دانشـــگاه نشـــود و ما پـــای امانتی که 
مـــردم بـــر دوش مـــان گذاشـــته اند، 
هســـتیم. به طـــور طبیعـــی حـــق هر 
بـــه  کـــه نســـبت  اســـت  داوطلبـــی 
شـــرایطی کـــه بـــرای او پیـــش آمـــده 
شـــکایت کنـــد. همچنیـــن بـــه طـــور 
طبیعـــی قاضـــی هـــم حق بررســـی و 
رســـیدگی به شکایات را دارد. البته که 
ما بـــه آرا در چهارچوب قانون احترام 

می گذاریـــم. 
معـــاون وزیـــر علـــوم بـــا بیـــان اینکه 
رســـی  بر مـــورد  مذکـــور  ع  موضـــو
نماینـــدگان حقوقـــی دولت اســـت، 
گفـــت: ما این حق را بـــر خود طبیعی 
تعاملـــی  براســـاس  کـــه  می دانیـــم 
کـــه داریـــم، از حقـــوق مـــردم دفاع 
کنیم. نماینـــدگان حقوقـــی دولت و 
ســـازمان ســـنجش در حال رایزنی با 
دیـــوان عدالـــت اداری هســـتند تا در 

چهارچـــوب قانـــون اقدام شـــود. 
در ادامـــه ایـــن نشســـت، پورعبـــاس 
در پاســـخ به ســـؤال خبرنگار روزنامه 
»ایـــران« مبنـــی بـــر اینکـــه مقابلـــه با 
متقلبان انتظار مردم جامعه اســـت، 

غزل رضایی ثانی
خبرنگار

گزارش خبری

میترا جلیلی
خبرنگار

گزارش خبری

سجاد صفری / ایران

ایسنا

خبـــر

ساماندهی المان های شهری و 
سرعت گیرهای پایتخت، در دستور کار

مدیـــرکل حمل و نقل عمومی و امور مناطق شـــهرداری 
تهران گفت: ســـاماندهی گاردریل ها، نرده های اضافه، 
چراغ های راهنمایی اضافه و ســـرعت گیرهای پایتخت 
در دو ماه آینده در دســـتور کار مناطق ۲۲گانه قرار دارد.
به گزارش ســـایت شـــهر، مهدی گلشـــنی اظهـــار کرد: 
موضـــوع ســـاماندهی برخـــی المان هـــای شـــهری که 
ممکـــن اســـت کارایـــی لازم را نداشـــته باشـــند و فقط 
هزینه نگهداشت بیشتری به شـــهر تحمیل کنند را در 
دســـتور کار قرار دادیم. وی افزود: البته این ساماندهی 
در دســـتور کار مناطـــق قـــرار گرفته و هدف گـــذاری ما 
طـــی دو ماه آینده اســـت تا بتوانیم بـــه یک جمع بندی 
برســـیم. مدیـــرکل حمل ونقل عمومی و امـــور مناطق 
شـــهرداری تهـــران تأکید کرد: هر منطقـــه ای که در این 
زمینـــه موفق عمل کند، در رتبه بنـــدی مناطق از امتیاز 

بهتری برخوردار خواهد شـــد.


